
 

Skolebestyrelsesmøde nr. 8  

Onsdag d.24. marts 2021  

Kl. 18.00 – 20.00 – Skypemøde 

Medlemmer: 
Forældrerepræsentanter: Anja Vilsholm, Nicklas Ackey, Thomas Garfort, Maria Løvenstrøm, Brian 
Kragbæk, René Andersen, Kirstine Aakerlund Rosendal 
Medarbejderrepræsentanter: Mads Grønbech-Møller, Pernille Brandt  
Elevrepræsentanter: Viktor Jørgensen, Astrid Schmidt 
Ledelsesrepræsentanter: Tina Duermin Johansen, Morten Warming, Lars Kromann Myhre 
 
Afbud: Kirstine, Mads (medarbejderrepræsentant) - Pernille er med i stedet, Rene og Viktor. 

Dagsorden  Tidsplan Referat 

1.  Godkendelse: Dagsorden  18.15 – 

18.17 

Godkendt med en tids tilpasning 

2.  Hvem skriver resume?  18.17 – 

18.20 

Maria 

3.  Orientering: 

Eleverne 

 18.20 – 

18.25 

Første elevrådsmøde efter vi er 

kommet tilbage er afholdt. Blev 

afholdt over teams. 

Spørgsmål fra 3. årgang om mere 

legetøj. 

6. årgang synes der er meget lidt 

plads i gårdene. Dette synes 8., og 

9. årgang også. Forslag om at 

nedlægge rundkørslen og bruge 

pladsen til boldspil. 

Elevrådet synes det er ærgerligt, at 

de ikke må være sammen med 

parallelklassen men rigtig dejligt at 

være tilbage. 

Dejligt med lidt færre timer – men 

surt med lektier. 

4.  Orientering: 

Den fulde genåbning, hvordan er det 

  Logistikken er gået rigtig godt i 

forhold til mødetidspunkter og 



 

gået? mødesteder. 

Det er gået godt med at der bliver 

testet på skolen og rigtig mange 

har givet samtykke til test. Nu er 

det også muligt at se testresultatet 

på sundhed.dk 

Personalet er presset af, at man er 

sammen med eleverne hele tiden 

og samtidig ikke kan være på 

skolen og arbejde udenfor 

undervisningstid. 

5.  Beslutning: 

Principper, revurdering og tilpasning 

• Dannelse af 

børnehaveklasser 

• Evt. forældreklager 

 18.25– 

18.40. 

Princip for dannelse af 

børnehaveklasser er godkendt. 

Princip for forældreklager er 

godkendt med en enkelt tilføjelse. 

 

6.  Evaluering af nedsat skoletid for 4. – 

9. klasse 

 18.40 – 

19.00 

Har været svært at evaluere da det 

ikke har foregået et helt skoleår. Vi 

vil gerne fortsætte med det samme 

til kommende skoleår. 

Der skal være obs på, at uuv 

timerne er med bevægelse og 

eventuelt at eleverne har større 

frihed til at vælge aktivitet på 

dagen. 

7.  Orientering fra samrådsmødet 

d.16.3.21 

 19.00 – 

19.10 

Specialtilbuddene på de 

Bornholmske Folkeskoler blev 

italesat. 

Der er står fokus på trivslen på de 

Bornholmske Folkeskoler. 

Fælles Folkeskole Bornholm er 

fortsat et indsatsområde 

Corona situationen blev vendt. 



 

8.  Orientering: 

Budget 

 19.10 – 

19.15 

Med udgangspunktet pt går vi i 

balance. 

Vi afventer beslutningen i morgen 

på kommunalbestyrelsesmødet i 

forhold til antal af 

børnehaveklasser – dette kan 

betyde, at vi i dette regnskabsår 

kan gå i underskud. 

9.  Orientering: 

Arbejdsgruppen vedr. ” alle elever 

skal blive på skolen” 

 19.15 – 

19.20  

Vi afventer montør til de sidste 

udemøbler 

De nye bord bænke sæt er ved at 

blive samlet. 

Vi er ved at få den gamle kantine i 

gang som aftalt til udskolingen. 

Den sidste logistik er ved at falde 

på plads. 

10.  Orientering 

”Hvad sker der på skolen?” 

 19.20 – 

19.35 

 

Kommende 0. årgang:  
Vi venter på om vi må få besøg 
af de kommende elever i 
forbindelse med 

overgangsprojektet.  
 
0. årgang: Vi er i gang med at 
afholde elevsamtaler. Har fået 
en ny elev på årgangen. 
Børnene suger undervisningen 
til sig og vi ser mange faglige og 
sociale ryk. Skal holde forsinket 
100 dags dag i morgen torsdag 
d. 25. marts. 
 
1. årgang: Har sået karse. Nogle 

børn har været i skolekøkkenet 
og bage. Der ud over er der 
udeskole med alle fag og 
ugeskema, som er godt kørende 

i begge klasser.  
 



 

2. årgang: Er stadig i gang med 
at komme tilbage til skole, og 
der er stadig flere på årgangen, 
hvor dette tager noget tid 
endnu. Det er dog rigtigt dejligt 
at være tilbage, og de arbejder 
på tværs af årgangen med alle 
børn om at ”komme tilbage i 
skole” og støtte børnene i de 
vaner og rutiner der var før 
nedlukningen, dette bruges der 

en del energi på.  
 
3. årgang: Arbejder med temaet 
”Grænser”. De har været på 
Påskevandring med Sct. Nikolaj 
på kirkegården. I dansk er de 
ved at afslutte et forløb om 
Alice i Eventyrland.  
 
4. årgang: 4.B: I dansk er de ved 
at afslutte et forløb om 
gysergenren og kortfilm. Har 
læst gysere, set kortfilmsgysere, 

arbejdet med filmtekniske 
virkemidler og skrevet egne 
gyserhistorier, som præsenteres 
i klassen.  
I matematik arbejder eleverne 
bl.a. med Excel. 
 
5. årgang: I idræt har spiller de 
alternative boldspil. I matematik 
laver de undersøgelser, hvor de 
arbejder med diagrammer og 
procenter.  

I billedkunst har eleverne lavet 
fine fugle også arbejder 
årgangen også med et 
naturfagsmarathon, som er 6 
forskellige opgaver de skal løse 
på bedste vis og konkurrere om, 



 

med parallelklassen og andre 
skoler online. Her bliver bygget 
vindmålere, udviklet egne apps, 
krypteret koder, bygget 
selvkørende busser og bygget 
tømmerflåder.  
Om fredagen har de tur dag, og 
nu på fredag har de 
påskehyggedag med fælles 
morgenmad, lidt kreativ pynt, et 
matematik påskeløb og en 

hyggelig afslutning.   
 
6. årgang: har de fortsat med at 
arbejde tværfagligt med dansk 
og minimum et andet 
fag.  Overskriften er ‘faglig 
læsning og skrivning i fagene.’ 
Siden sidst har klasserne 
arbejdet med et forløb på 
Gyldendals Fagportal, som 
hedder ‘Den blodige bibel,’ hvor 
de arbejdede med tekster 
omhandlende Guds straf af 

mennesker.  
Derefter arbejdede de tværligt 
med natur og teknologi, hvor de 
arbejdede med, hvordan jorden 
er delt op i verdenshave og 
kontinenter, og vi så lidt 
nærmere på de enkelte 
kontinenter. 
I sidste uge startede de med at 
arbejde med begrebet ‘ondskab’ 
- tværfagligt mellem dansk og 
kristendomskundskab. De 

filosoferer, definerer og 
diskuterer og ser på, hvordan 
ondskaben kommer udtryk i 
forskellige slags tekster. Det er 
der indtil videre kommet mange 
spændende diskussioner ud af. 



 

8. årgang: Har været på besøg 
på campus via computer. De er i 
gang med at lave tvaviser og 
interviewet mange for 
 
Alle elever har fysisktræning to 
gange om ugen med stor succes. 
 
9. årgang: er i gang med de 
sidste emner op til prøverne. 
Der er afholdt mundtlige prøve i 

engelsk, som eleverne klarede 
rigtig fint. 
De har med stor succes 
produceret påskepynt, som er 
med til at pynte i vinduerne. 
Derudover arbejder de frem 
mod de skriftlige prøver og gør 
noget ud af at eleverne på 
årgangen får mulighed for at 
hygge og ”lege” i pauserne. Der 
er indkøbt kridt, bolde, 
sjippetov, kortspil og Uno til 
klasserne og det hygger de sig 

med.  
Dagene er fyldt med faglige 
indspark, såsom Kim Fupz og i 
denne uge billedbøger, træning 
med TI-Nspire, i naturfag er det 
vand der er hovedfokus og i 
engelsk er de påbegyndt det 
afsluttende prøveemne 
”racism”.  
De forsøger også at få gjort 
plads til blå bog, påskepynt, just 
dance og hvad eleverne ellers 

byder ind med.  
11.  Meddelelser/orientering (B) 

Formand 

- Henvendelse til Borgmester 

 19.35 – 

19.50 

 

Der er kommet svar fra 

borgmesteren – opfordrer til at 

tage kontakt til Falck. Svaret og 



 

 

 

 

Ledelse  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

henvendelse bliver lagt med som 

bilag. 

 

Falck har sat plakater op om at 

tage hensyn til 

Søndermarksskolens elever. 

Politiet og parkeringsvagt har 

været på besøg. 

Der er blevet opsat andre og flere 

skilte omkring. 

Vi ser mindre trafikkaos pt. 

Kommunalbestyrelsen beslutter i 

morgen torsdag, hvor mange 

børnehaveklasser vi starter. 

Vi har modtaget klager omkring 

trafikken ved testcenteret – vi har 

sendt dem videre til skolechefen. 

Svømmesalen er åbent for skolen 

frem til sommerferien. 

TV2Bornholm har været på besøg 

og har interviewet elever omkring 

tonen på de sociale medier. 

Forældretilfredshedsundersøgelsen 

som er blevet besvaret er på 

trapperne. 

Resultatet bliver offentliggjort 31. 

marts. Vi opfordrer til, at vi 

efterpåske indkalder til et 

ekstraordinært 

skolebestyrelsesmøde, hvor vi 

diskuterer hvordan vi skal arbejde 

med resultatet. 

Vi har fået 9 nye elever fordelt på 



 

 

 

 

Medarbejdere 

alle årgange. 

 

Ikke noget 

12.  Til pressen   TV2Bornholm i aften med 

interviewet fra i dag. 

13.  Eventuelt   Vi inviterer kommende 

elevrådsrepræsentanter til 

udvalgte punkter. 

De penge som regeringen har 

udmeldt, som ville komme til 

trivsel ved vi ikke noget om endnu. 

Der bliver ikke skrevet resume da 

der ikke er noget nyt som ikke er 

skrevet om tidligere. 

Brian laver dagsorden med Tina til 

næste møde. 

14.  Punkter til næste møde   Evaluering af at alle elever skal 

blive på skolen. (Maj) 

Hvor mange ind og udmeldelser 

har der været på skolen. 

15.  Godkendelse af referat, der 

godkendes efter hvert punkt. 

  Godkendt 

16.  Lukket punkt    

 


